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2007 vann Evelina Holm. 
2008 upprepade Emma 

Elgemark bravaden.
På söndag kan Maria 

Backman ordna den 
tredje raka segern för 
Karlstad ridklubb i SM för 
lektionshästar.  

– Jag vill också vinna 
såklart, säger hon.

I år är det Enköpings ryt-  �
tarklubb som arrangerar 
SM för lektionshästar och 
Karlstad ridklubb har en 
fin svit att försvara. De två 
senaste åren har man vun-
nit i någon av de två klas-
serna och i år ställs hoppet 
till 18-åriga Maria Back-

man. Vartannat år avgörs 
den här tävlingen i dressyr 
och vartannat i hoppning 
och Maria kommer att tävla 
i dressyr i ponnyklassen. 

Att det är just Maria som 
tävlar för Värmland be-
ror på att hon vann Värm-
landsmästerskapet på Fär-
jestads ridklubb i början av 
oktober.

– Jag har alltid velat va-
ra med i den här tävlingen 
och det ska bli väldigt kul, 
säger Maria.

Rider fyra och fyra
SM i lektionshästar avgörs 
via ett kval där de två bäs-
ta går till final. Det är tolv 
ryttare med i Marias klass 

och i kvalet är det fyra som 
rider samtidigt. Man rider 
ett så kallat dressyrryttar-
test där domarna ser till 
helheten.

– Så det gäller att hålla 
koll på de andra också, om 
man till exempel rider på 
en ponny som är långsam-
mare än de andra gäller det 
att öka tempot för att passa 
in i gruppen, berättar Ma-
ria. 

När man rider är sam-
spelet med hästen natur-
ligtvis viktigt, men Maria 
vet ännu inte vilken häst 
hon kommer att rida på i 
Enköping. Det är nämligen 
arrangörsklubben som står 
för hästarna och ryttarna 

får bekanta sig med dem 
först samma dag.

Vad är det då som gör 
Karlstad ridkubb så fram-
gångsrik?

– Jag vet inte riktigt vad 
det beror på. Jag började 
rida här förra hösten och 
tycker att det är jättebra. 
Alla hästarna är roliga att 
rida och också väldigt oli-
ka, säger Maria.

Klubb med god ekonomi
Vi bollar samma fråga vi-
dare till Kristin Anders-
son som är vikarierande 
ridskolechef  för Ann-Cha 
Kyrk. 

– På Karlstad ridklubb har 
vi alltid varit måna om häs-

tar och undervisning. Vi har 
satsat på kvalité och kon-
tinuitet länge. Det började 
med Barbro Lindström som 
var ridskolechef  i 20 år och 
2006 tog Ann-Cha över och 
nu är det jag och vi har sam-
ma mål alla tre, säger hon. 

Karlstad ridklubb har 
i dag nästan 300 elever och 
äger 25 hästar och man har 
fem personer anställda på 
heltid. 

Hästarna går lektioner 
varje dag utom söndagar 
och sammanlagt blir det  
15 lektionstimmar i veck-
an. 

Varje år byter man ut ett 
antal hästar och prislappen 
på dem ligger mellan 45 000 

och 65 000 kronor. Det är 
med andra ord en kostsam 
verksamhet som klubben 
bedriver. 

– Men vår ekonomi är 
bra. Vi är en gammal klubb 
som äger vår anläggning. 
Det är 18 år sedan vi flyt-
tade verksamheten från 
Våxnäs till Alster och an-
läggningen som vi byggde 
då håller än i dag, berättar 
Kristin.

Maria kan ta tredje raka guldet
Maria Backman kan ge Karlstad ridklubb den tredje raka segern i SM för lektionshästar. Med på bilden är även ridskolechefen Kristin Andersson.

Ridsporten ville tvätta 
sin sjaskiga dopningsbyk 
ren genom att skaffa nya 
regler för allt från sprutor 
till etik.

Resultatet blev inte helt 
lyckat. Torsdagens beslut 
vid generalförsamlingen i 
Köpenhamn väcker stark 
internationell kritik, 
bland annat från Sverige.

Medel som tidigare varit   �
inte bara förbjudna utan 

också kriminella att använ-
da på tävlingshästar i bland 
annat Sverige, blir nu plöts-
ligt tillåtna igen.

Som inslag i kampen mot 
dopning är det ett överras-
kande resultat.

Bo Helander, tidigare ge-
neralsekreterare i FEI, det 
internationella ridsport-
förbundet och nu ordföran-
de i det svenska ridsport-
förbundet, var den som 
slog larm om de olagliga 
ämnena under FEI-kon-

gressen och hans varning 
var tydlig.

– Går det här förslaget 
igenom är det helt oaccep-
tabelt, sade Helander på 
onsdagen.

Lika hård gräns
Och så blev det just så, 24 
timmar senare.

Helander och flera dele-
gater med honom var för-
färade.

”Det är ett steg flera de-
cennier i resonemang-

et” sade Helander, enligt 
Ridsportförbundets hem-
sida.

I de svenska reglerna är 
gränsen fortfarande lika 
hård som förr, men om nå-
gon ryttare går efter FEI:s 
nya bestämmelser vid in-
ternationella tävlingar i 
Sverige, så kan resultatet 
bli åtal och fällande dom. 
Däremot inte diskvalifice-
ring och idrottsligt straff.

Åtminstone inte som si-
tuationen ser ut nu. Hur 

de kritiska nationerna ska 
agera, är oklart. Reglerna 
träder i kraft vid nyår.

Bråket gäller en ny sorts 
medicinsk lista där medel 
inte bara sorteras enligt 
principen godkänd-icke 
godkänd. Det finns också 
en rad ämnen som tidigare 
varit förbjudna, men där 
man nu i vissa fall kan ac-
ceptera en halt. De är för-
bjudna och ändå inte för-
bjudna.

Bland medlen finns Fe-

nylbutazon, eller butta, 
som på framför allt svenskt 
initiativ förbjöds för gan-
ska länge sedan.

Butta kan dämpa ben-
smärtor för en häst och 
leda till att den kan tävla 
halvskadad med alla risker 
det innebär.

Hur det kan bidra till att 
göra ridsport till en ”ren 
sport” som var samlings-
namnet för de beslut som 
togs under torsdagen, hade 
flera svårt att förstå. (TT)

Ja till ”butta” inom ridsporten – Sverige riktar kritik

Text MIKAEL SOLBERGER 
054-19 97 26 / mikael.solberger@nwt.se 

Foto MIKAEL LINDBLOM
054-19 97 68 / mikael.lindblom@nwt.se




